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Referatet af Kredsmøde i Kreds 1 afholdt i Brovst 
Sport og Kulturcenter, Damengvej 2, 12. marts 2022  
 

1. Valg af dirigent. 
2. Valg af stemmetællere 
3. Beretning om Kredsens virksomhed. 
4. Orientering om Kredsens økonomiske forbrug. 
5. Orientering om Hovedbestyrelsens arbejde. 
6. Valg af Hovedbestyrelsesmedlem 
7. Valg af Suppleant til Hovedbestyrelsen 
8. Valg af repræsentantskabsmedlemmer (jfr. § 23, stk. 2, nr. 4). 
9. Indkomne forslag. Sendes til Kredsformand senest 19. februar og vil blive 

offentliggjort på denne side. 

Referat kreds 1 årsmøde lørdag den 12 marts 2022 V/Mogens Engedahl 
 
Grethe Jakobsen bød de fremmødte velkommen til årets kredsmøde.  
Der var mødt 101 stemmeberettigede og 13 gæster frem til årsmødet. 
 
1. Valg af dirigent 
Kredsbestyrelsen foreslog Niels Quist, som blev valgt uden modkandidat. 
 

Kredsformanden indleder med mindehøjtidelighed. 
Der spilles Jagt forbi.  
 
Beretning 2021 Kreds 1  ‐ 12. marts 2022 
2021 har vi brugt til at genstarte, gentænke og videreføre 
 
Siden seneste årsmøde er vi godt i gang igen.  
Lidt om de emner der ligger ud over referater og koordinatorberetninger. 
 
Repmøde 2021: Ny strategi ‐ God jagt i generationer.   
Ikke længe siden, men sætningen allerede er lagt ind over mange ting.  
Mange var vi begyndt på allerede.   
 
God jagt i generationer rækker vidt og handler om fremtiden og det vi her og 
nu kan gøre for at sikre god jagt i generationer fremover.  
 
Formandsmøde i efteråret:  

 Niels Søndergård ‐ Tal med tal ‐ Indberetninger dataindsamlinger og 
statistikker.  Det tekniske i at sikre, vi fremover kan gå på jagt.  

 

 Torsten Lind Søndergård: Tidens tendenser ‐ kan vi læne os til bage 
som jægere, eller skal vi gøre noget for at beholde vores muligheder. 
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Billeder som for mange af os var skræmmende, hvis man ser med 
jæger‐briller på.  

 
Vi skal følge med samfundet og de tendenser vi mærker, hvis vi som jægere 
skal kunne "overleve som art".  
Ellers er vi hurtigt overhalet af mange andre som har en mening om naturen 
og hvordan den skal bruges.  
 
De samlinger vi har om efteråret med jer i foreningerne er vigtige for os i 
Kredsbestyrelsen.  
Centrale emner vendes og viden spredes  ‐  Kursen sættes sammen  
 
Medlemstal og foreninger 
11.700 medlemmer ‐ + 104 fra 2020 
Ekstraordinære medlemmer går op ‐ senior og husstand går ned.  
Resten er næsten uændrede  
  
Øje på tallene hele tiden ‐ for at se hvor der kan sættes ind. 
Gælder alle niveauer ‐ Kreds ‐ Jægerråd og foreninger.   
Sæt derfor kryds i kalenderen den 28. september.  
Fællesmøde for jægerråd og foreninger med fokus på medlemmer, 
medlemstal, kontingent og kategorier.  
 
Udover at blive flere medlemmer sker der også lidt på foreningsdelen. 2 
yderligere bueforeninger er opstået og foreninger i nogle områder er  
blevet lagt sammen. Stor tak til dem som skubber og trækker i den  
indsats. Og tillykke med de nye konstellationer.  
  
 
Jægerråd, Grønne Råd og Friluftsråd. 
Det lokal‐politiske arbejde fylder rigtig meget, især fordi planerne om  
Naturnationalparkerne rækker ind over mange af vores Jægerråd her i 
Kredsen.  
 
Jægerrådene: Opmærksomme og handlekraftige, når det gælder at søge 
indflydelse på den politiske bane i kommunerne, det mærker vi især til 
kredsbestyrelsesmøderne, når der drøftes på tværs af kommunerne.  
 
Vores medlemmer af De grønne Råd og Friluftsråd støtter godt op, så der 
bliver skubbet fra flere kanter.  (Claus ‐ jeg ved du vil fortælle mere om det) 
 
Resultatet af kommunalvalget er for nogen en glæde, da der er byttet på 
nogle strategiske poster, mens der for andre skal skabes nye relationer til de 
nye Borgmestre  og udvalgmedlemmer i kommunerne. Derfor vil vi se nogle 
projekter bremse lidt op indtil der igen er bygget solide samarbejdsrelationer 
og alle herinde ved jo, at det ikke er noget der sker over natten.   
 

Direkte medlemmer 230: 
Brønderslev 15 
Frederikshavn 20 
Hjørring 26 
Jammerbugt 22 
Læsø 1 
Mariagerfjord 25 
Morsø 8 
Rebild 10 
Thisted 24 
Vesthimmerland 13 
Aalborg 66 
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Møderne i jægerrådene var en blanding af fysiske møder og virtuelle og jeg 
måtte desværre også selv melde afbud til nogle af møderne.  
Der var valg til formand i halvdelen af vores jægerråd og genvalg over hele 
linjen. Tillykke med det ‐  
  
Kredsbestyrelsen er således med samme mandskab som sidste år.  
Det glæder jeg mig over, da vi har et rigtig godt samarbejde.  
Det giver ro til at fortsætte vores projekter som allerede er sat i gang.    
Over hele linjen var der også enighed i indstilling til HB og suppleant hertil. 
 
Koordinatorer: 
Hundeområdet har gennemgået en forandring politisk, som er blevet skrevet 
meget om. Både fra DJ's side+FB.  
 
Den politiske ændring har for mange været svær gennemskuelig. 
Behov for genstart ‐ Efterårsmøde med alle hunde‐interesserede.  
Håber at lægge plan her.   
 
Gode historier omkring hund: Vores kunstige gravkompleks i Hjallerup bliver 
flittigt benyttet og ildsjæle sørger for at der er samlinger og træningsaftener, 
så det er rigtig dejligt at følge.  
Vores udfordring er konkret at vi mangler en koordinator på området, der kan 
hjælpe prøvelederne på vej med at oprette prøver og gerne også oplære nye 
prøveledere.  
 
Strand og Havjagtområdet afløser søges.   
 
Vores koordinatorer yder en kæmpe indsats og udvider hele tiden deres felt. 
Det skal vi være dybt taknemmelige for, for det er med til at trække nye til og 
fastholde vores medlemmer.  
Det er prisværdigt at I flytter jeres arrangementer rundt i hele kredsen.  
Med til at anerkende det lokale arbejde, og skabe netværk på tværs af 
kredsen.  
Stor del af at vi fastholder medlemmer og får frivillige til at løfte opgaverne.    
 
Vi sætter som bekendt en ære i at afvikle mesterskaber her i Kredsen, også når 
de er på landsplan. Således troede vi for eksempel i år at Buemesterskabet 
skulle afholdes i Støvring. Det gik dog ikke sådan, men vi håber på at vi på et 
senere tidspunkt for muligheden.  
Vi kan kun håbe at de gode vibrationer fra modellerne heroppe smitter af 
nationalt. 

Jagtforeningernes tilskudspulje ‐ Rift om midler. 
Kursusrefusioner vokser. ‐ Emne til Kredsbestyrelsen.  
Budgettet stramt og måske må der siges nej til nogen.  
Find frister mm på hjemmesiden.    
 

Eksempler: 

 Varmepumpe 

 Kastemaskiner 

 Kravlepramme 

 Lokkeænder/gæs 

 Redningsveste 
 Terrasser 
 Buegrej 
 Projektor 
 Søprojekt 
 Trailer  
 Klubhus 
 telte 
 gryder 
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Jægerforum og samarbejdet i de 3 distrikter i gang igen. 
 Vandet sø i efterårsferien ‐ Godt arrangement 

 Fælles forvaltning af Kronvildt i Råbjerg Mose.  

 Reguleringskorps 
 

Korps trænger til eftersyn.  
Kompliceret netværk med vokseværk + mårhundereguleringsjægere ‐ 
kæmpeindsats.  
Centralt er der lyttet til vores input vedr. uddannelse, tilknytning til korps og til 
udvikling af disse. Så næste år er vi forhåbentlig lidt klogere på hele området.   
 
Vildtpleje og tællinger ‐ God jagt i generationer. 
Vildtpleje 6. år ‐ evalueret for nylig. 
2021: 120 km striber. ‐ Godt fulgt op af de nye film fra Kalø om vildtpleje og nu 
også om tællelaug.  
  
Flere og flere får øjnene op for at en lille indsats kan have stor betydning.  
Zacharias Jacobsen fra DJ fortæller senere idag om tælleruter og tællelaug, 
Glæd jer til en helt konkret opgave, hvor vi kan være med til at sikre jagten 
fremadrettet.  
 
Juniorjægerprojektet vokser. ‐ Husker I?: 
 

 Lille gruppe: rekruttering + arrangementer 

 Indskrevet i alt 31 juniorjægere i Kredsen 2021 ‐ MEGAFLOT 
 
Struktur på arrangementerne ‐ bedre tilbud:  
 

April   Øster Hornum 

Juni  Hjørring 

Juni  Flejsborg 

August  Voergård Slot 

September  Aalborg 

Oktober  Lille Vildmose 

Oktober  Vandet Sø 

 
Juniorerne VIL dette.  
 
Tilbud til jer i foreningerne/Jægerrådene, hvis I gerne vil lave noget særligt 
for Juniorerne som et supplement til jeres egne arrangementer.  
 
Hvem gør noget her: 

 Flere af koordinatorerne 

 Yngre kræfter fra lederuddannelsen i DJ 

 Foreningskræfter ‐ både i den erfarne og den yngre ende. 

 Skal I ikke være med også, for der er plads til flere. 

Tilbud med combi af 
Underholdning og Læring 

 
Edutainment 
 

 Jagtsti med dyr 

 Bueskydning 

 Følekasser 

 Bål og hygge 
 
Børn fra 8 år ‐  
Fødselsdage, 
familiedage, samlinger 
mm.  
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Fik jeg nævnt det direkte tilbud til alle jer, som i dag melder en JJ ind? 
HUER... OG... 
Den 28. september ‐ der er noget på vej til jer i mailboksen om... hvad var det 
nu hun sagde.. Ja sæt kryds allerede nu.  
Endelig ligger der også et forslag i dag vi skal stemme om, der rammer 
kategorien. Så jeg vil mene vi er godt på vej.   
 
Film ‐ Den gode historie 
På sidste årsmøde spurgte vi Kalø om hjælp til formidling af de gode indsatser 
som foreningerne gør via små film. Større synlighed.  
Kalø har travlt ;‐) Så KB tog selv opgaven op.  
Præsenteret for alle jægerråd ‐ næste step ‐ produktion ‐ optagelser for 
forhåbentligt så at kunne gå i luften med et færdigt produkt.  
Fællesskab, Livslang læring, Benyttelse, Beskyttelse, Beskyttelse 
  
Jægere køber jord. 
Forslaget var til afstemning og blev godkendt på Repræsentantskabsmødet 
2021... Karen Friis giver os en status idag.  
 
Jeg har fået en mail og det har flere af jer også... ‐ fra en foreningsvejleder... 
Velkommen til Bjarne Dunk, Frederikshavn Jagtforening ‐ som lidt senere vil 
præsentere sig selv og sige lidt om det arbejde han kan tilbyde til os.  
Vi glæder os til samarbejdet med ham over de kommende år.  
 
Claus og Leif fra HB og Karen Friis og administationen  
Vi arbejder i organisationsudvalget med at "sætte organisationen" fri i denne 
store komplekse og helt fantastiske organisation.  
 
Noget af det vi arbejder med løber igennem ‐ Det går stærkt ‐ rigtig stærkt.  
Så her må vi nogle gange stoppe op og tænke os en ekstra gang om...  
Det synes jeg sådan set er sundt.Men det giver os også sved på panden.  
 
Inden jeg afslutter:  
Stor tak til Kredsbestyrelsen for året der gak ‐ Stor tak til Leif for samarbejdet i 
Organisationsudvalget.  
 
Karen ‐ Du er kommet godt igang i en meget kompleks organisation, så herfra 
mange tak for et konstruktivt samarbejde gennem året.  
Det samme til Claus ‐ og til begge ‐ STOR tak til administrationen fra Kreds 1.  
 
Og til alle jer ‐ en fantastisk samling af frivillige i hele Kredsen ‐ jeg er stolt af 
de ting vi skaber i fællesskab.   
 
Det var beretningen for 2021 ‐ Spørgsmål er velkomne.  
Grethe Jakobsen Kredsformand 
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2. Kredsens beretning 
Grethe Jakobsens beretning blev godkendt uden bemærkninger, beretning 
indsat herover. 
Henning Kiil spurgte hvorfor jammerbugt ikke er ikke er med i beretningen for 
reguleringskorpset 
Grethe Jakobsen: Kredsens reguleringskorps er inddelt i 3 distrikter med tre 
overordnede tovholdere. Kim Fredholm for Thy Skovdistrikt, Bjarne Dunk for 
Vendsyssel skovdistrikt og Kristian Slyk for Himmerland skovdistrikt.  
Jammerbugt er i distrikt med Thisted og Morsø i Thy.  
Der er stort fokus på hele opgaven for tiden, da den både har vokseværk, men 
også trænger til et eftersyn. Så Kredsbestyrelsen har sat dette på dagsordenen 
til kommende møde.  
Kim Fredholm efterlyste kontaktpersoner hos Jammerbugt kommune. 
 
3. Kredsens regnskab 
Regnar Bæk gennemgik kredsens økonomiske forbrug. Her var ingen 
bemærkninger til det fremlagte. 
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4. Orientering fra HB og Administration 
Claus Lind Christensen takkede kreds 1 for et godt og konstruktivt 
samarbejde, han oplyste at vildtudbyttet  pt. er på ca. 1,8 mill stykker vildt. 
Det er dog bekymrende at agerhøne og hare falder betragteligt i afskydning 
God jagt i generationer er den nye retning for både DJ som for den enkelte 
jæger, vi skal være på vildtets side for at bevare jagten i Danmark. Vores 
omtale og tone omkring vildtet skal vi være meget bevidste om i forhold til 
omverdenen, lad den gode historie komme først i stedet for at omtale andre 
nedværdigende. 
 
I Vildtforvaltningsrådet er man enige om de nye jagttider, det giver øget 
jagttid på 3 arter og reduceret jagttid på andre arter. 
På hunde arbejdet vil man fremover favne alle hunderacer. 
Der er endnu ikke truffet afgørelse om de næste Naturnationalparker. 
Danmarks Jægerforbund er ikke imod parkerne, men vi er imod høje hegn, 
jagtretten skal bevares og der skal være lokal indflydelse. 
Der vil blive en mindre egenbetaling når skydebanerne skal have hjælp til ny 
miljøgodkendelse. 
 
Eva Riisdal Aalborg og Omegns Jagtforening: 
Tak fordi du bringer kommunikation på banen. Kan forbundet hjælpe i de 
enkelte foreninger omkring kommunikation og de konflikter der kan opstå om 
dette og hint? 
 
Erik, Nibe Jagtforening.  
På vildtarter som har udviklet sig bla. Skarv og Bramgås er det næsten umuligt 
at opnå reguleringstilladelse på udenfor normal jagttid, vil Danmarks 
Jægerforbund arbejde for et bæredygtigt antal på de enkelte arter 
CLC: Der er kommet nye muligheder for regulering af skarven. Danmarks 
Jægerforbund ser gerne der kommer jagttid på Bramgåsen men det er EU ikke 
indstillet på pt. 
 
Martin Poulsen Thisted.  
Halvdelen af det nedlagte vildt er udsat , er det ikke ok+ 
 
Brian Lichon, Aalborg og Omegns Jagtforening:  
Det er forkert at udlægge den historie at halvdelen af det vildt vi som jægere 
nedlægger er udsat vildt. Det vil sige at vi stort set ikke skyder vilde fasaner og 
agersøns. 
Det fremgår af oplægget, at de danske jægere nedlagde næsten 1,9 millioner 
stykker vildt. Her påstås det, at næsten halvdelen er udsat vildt.  
Menes der dermed at stort set alt vi skyder af gråænder og fasaner er 
udsatte?  
Vildtudbyttestatistikken viser at der blev nedlagt 569.650 fasaner, 375.972 
gråænder. Disse tal lagt sammen bliver 945.622, hvilket er så tæt på 50% som 
man stort set kan komme.  
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Ergo påstår man, at det kun er udsatte fugle vi skyder? Det virker som en 
forkert fortælling at sende så mange jægere hjem med.  
 
CLC: Hvis man medregner de 16.382 agerhøns der indgår i statistikken, udgør 
disse 3 fuglearter 51,05% af de nedlagte vildtarter, hvorfor vi efter mine 
udregninger kun har skudt ca. 1,05% vilde fugle, svarende til 19.786,5 fugle. 
Tallene viser det sådan og tidligere undersøgelser har vist det samme. Men 
heri er ikke beregnet agerhøns. 
Et flertal i befolkningen er ikke positiv overfor udsætning , det er ikke givet at 
udsætninger fortsætter.  
 
Helle Larsen Mariager. Det giver store muligheder at deltage i Friluftsrådets 
arbejde 
 
Per Seedorf Mariager. DJ bakker os ikke nok op mht. hav og strandjagt, vi 
mister bare jagttider 
 
Karen Friis  
Til Evi Riisdal: Vi har fokus på hjælp til konflikthåndtering, men jeg tager gerne 
en dialog om dette.  
Der vil komme en styrket indsats på den digitale kommunikation, det skal 
være nemmere for de frivillige at kommunikere med deres medlemmer, der 
kan rekvireres hverve materiale hos administrationen. 
Det er muligt at oprette foreningskonto hos DJ, det retter sig især mod de 
mindre foreninger, det kan være en hjælp til at undgå de store gebyrer i 
bankerne. 
Jæger ejer jord er i process, der er entreret med eksternt konsulent firma 
Urland. Samtidig nedsættes der en arbejdsgruppe til at finde en løsning. 
DJ hjemmeside er langt fra optimal der er dog mange besøgende , ca. 
1.200.000 mill visninger, facebook ligger stabilt men instagram er støt 
stigende. 
Regnskabet for 2021 ser meget fint ud der er et estimeret overskud på 2,2mill 
som overføres til puljerne. 
Preben Egebo. Har det indflydelse hvis foreningens  kassere har cvr nummer 
Jens Kjær vil undersøge det. 
 
 
Leif Bach. 
Coronaen har helt klart sat sine tydelige spor også i foreningsarbejdet, teams 
kan bruges men det må ikke tage overhånd. Der er mange opgaver at tage fat 
på i HB og dem glæder jeg mig til at arbejde på sammen med de nye HB 
medlemmer, de kan helt sikkert bidrage med meget. 
Tak til Claus Lind for et godt og konstruktivt samarbejde, også tak til den 
siddende KB for et godt klima, godt at se der ikke er sket udskiftning her. 
 
Jens Libak, Hobro Jagtforening. Hvornår bliver DJ skarpere i deres 
kommunikation til de eksisterende medlemmer, vi er ikke tydelige nok. 



 

9 
 

 
CLC: Vi får positiv opbakning i befolkningen, når de kan se vi gør noget, men vi 
vil gerne være skarpere over for tillidsfolkene. 
 
Indstilling af delegerede. 
De indstillede blev valgt uden bemærkninger, i alt 49 delegerede fra kreds 1. 
Der holdes formøde den 30 maj i Brovst. 
 
Valg af HB medlem samt Suppleant 
Leif Bach genvalgt til HB uden modkandidat 
Tage Espersen genvalgt til HB suppleant uden modkandidat 
Både Leif Bach og Tage Espersen takkede for valget, Leif Bach var både glad og 
stolt over at der blev bakket op om rollen 
 
Indkommende Forslag 
Forslag 1 blev vedtaget med stort flertal 
 

Forslag til afstemning Kreds 1 – Årsmøde 2022 Fremsat af Rebild Jægerråd 
På baggrund af de seneste 2 rep. møder, hvor direkte medlemmers indflydelse i 
jægerrådene har været oppe til afstemning. Forslaget blev nedstemt i 2020, og genfremsat 
af HB igen i 2021 hvor det blev vedtaget. Det er i vores verden ikke særligt befordrende for 
demokratiet, hvis de samme forslag fremsættes igen og igen , indtil man får det ønskede 
resultat. Endvidere kan man ende med direkte medlemmer som reelt bestemmer i de 
lokale jægerråd samt i KB. Det er ikke noget vi ønsker da det vil fjerne motivationen og 
indflydelsen i de enkelte foreninger. Derfor fremsætter vi et forslag, der fratager direkte 
medlemmer stemmeret til jægerrådenes årsmøder, vil man have indflydelse bør det ske 
gennem de lokale foreninger og ikke som direkte medlemmer Jægerrådet i Rebild 

 

Forslagets motivation ændredes til at man ikke ønsker direkte medlemmer skal 
have stemmeret, da retten til indflydelse bør gå gennem foreningerne.  

 

Forslag 2 blev ligeledes vedtaget med stort flertal 
 

Forslag til kredsmødet i kreds 1, den 12. marts 2022 fra Frederikshavn Jægerråd 
 Juniormedlemskab i DJ fastholdes til nuværende pris, men juniormedlemmer skal også 
modtage medlemsbladet JÆGER 11 gange årligt.  
Baggrund: Jægerforbundet ønsker flere juniormedlemmer og tilbyder disse medlemskab til 
en yderst favorabel pris. Juniormedlemmer er mellem 0 og 15 år. Disse medlemmer får 
tilsendt en fødselsdagsgave og en julegave årligt. Det er umiddelbart den eneste kontakt 
disse børn får med jægerforbundet. Har barnet fødselsdag i december er der således ingen 
kontakt med DJ i 11 måneder. Med i medlemsskabet er der ONLINE adgang til JÆGER. Det 
er særdeles tvivlsomt om dette medie benyttes af Juniorjægerne, da disse erfaringsvis vil 
have ”nogle blade de kan bladre i… noget med nogle billeder af dyr, jægere og våben. Et 
blad der kan tages med og vises til kammeraterne.” Et barn på 7 ‐ 8 år går ikke ind for at 
læse JÆGER online.. For at fastholde netop juniormedlemmerne (og øvrige) er det vigtigt at 
der er en tæt og hyppig kontakt med DJ, hvilket ikke opnås med nuværende koncept.  
 
Økonomi: Medlemsbladet omtales ofte som udgiftsneutralt grundet reklameindtægterne, 
hvorfor det kun er portoudgiften for udsendelse af bladet til juniormedlemmerne der er 
omkostningen ved forslaget. Da det er et forholdsvis begrænset antal juniormedlemmer 
der er i DJ, må merudgiften ses som minimal. Denne merudgift til juniorjægerne er 
utvivlsom lønsom, i forhold til udgifterne til øvrige medlemshvervekampagner 
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8. Eventuelt 

 Tage Espersen gav en orientering omkring lovgivningen vedr. fodring af 
hjortevildet. 

 Erik Schack efterlyste større skrift i magasinet Jæger. 

 Bjarne Dunk gav en kort præsentation af sig selv og hans nye rolle som 
foreningsvejleder. 

 Niels Quist takkede for god ro og orden under mødet. 

 Grethe Jakobsen takkede for fremmødet samt dirigenten for en god og 
myndig styring af årsmødet. 

 
Tildeling af hæderstegn før frokost. 

 Jørgen Haller fik aktivitetsnål 

 Henrik Kragh fik aktivitetsnål 

 Regnar Bæk fik Bronzenål 

 Ulrik Holm fik Bronzenål 

 

 
Aktivitetstegn / Jørgen Haller 

Dette aktivitetstegn tildeles en af kredsens utrættelig tillidsfolk. 

En person med mange initiativer og gå på mod. Intet er for småt intet er stort fristes 

man næsten til at sige, der er altid gang i et eller andet, dog slipper han ikke før han er 

helt klar – og her tænker jeg selvfølgelig på pilen og Jørgen Haller 

Rigtig mange arrangementer har nydt godt af Hallers engagement og dette uanset 

hvilket arrangement vi taler om. Man fornemmer også tydeligt når man kigger forbi en 

stand hvor Haller står så er der et særligt øje for børnene og de unge. Det er helt sikkert 

ikke uden grund for der står jo et potentielt medlem lige foran ham – 

en øvelse mange kunne lære af. 

Initiativer til at nye foreninger blomstre op har han også på samvittigheden, og det er 

fantastisk hvad der kan opnås her. 

For nylig har du så også kastet dig over politikken inden for buerne idet du er blevet en 

del af DJ´s buepolitiske udvalg. Når jeg tænker lidt tilbage i tid var det nok ikke der jeg 

havde dig – men som så mange andre så bliver man enten grebet at det politiske 

arbejde eller så går man ind i det for at sikre det holdes inden for skiven og ikke stikker 

helt af – men Haller rigtig godt du også tager din del af denne opgave, som er blevet så 

vigtig med de ting vi står overfor lige nu og i den kommende tid. 

 

Men du er også en person der ikke er bange for at komme med dine ideer og 

holdninger, hvilket til tider godt kan skabe en debat der ikke slutter lige med det 

samme. Du er også formidler af de gode budskaber på bla. FB og sælger 

varen efter bedste evne. Indimellem bliver det også tid til lidt hundearbejde, hvor der 

også går lidt konkurrence i den.  

Jørgen Haller – du slipper ikke ‐du skal stikkes Så derfor, kom venligst herop og modtag 

Danmarks Jægerforbunds Aktivitetstegn. 

 

Mvh HB medlem Kreds 1, Leif Bach 
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Aktivitetstegn / Henrik Kragh 

Et aktivitetstegn der sættet en fed streg under aktiviteter, og faktisk mere end det. 

Kigger man på de opgaver der har været arbejdet med og hvad der i dag præsteres, så 

bliver man faktisk lidt forpustet. 

Nævnt i vilkårlig rækkefølge og med stor risiko for at have glemt noget så handler det 

bla. om : Bestyrelsesmedlem i lokalforening, formand for lokalforeningsbestyrelse, 

skydeleder, riffelinstruktør, medlem af uddannelsesudvalget, webkoordinator blot for 

at nævne nogle af titlerne. 

Henrik Kragh hjælper kredsen med nyhedsbreve, tilmeldinger til både det ene og det 

andet via hjemmesiden, hjælper foreninger på vej inden for hjemmesiden mv. 

Der er fuld knald på og alt er meget præcist styret, du er seriøs om hver eneste opgave, 

ærekær og punktlig, og kommer der en henvendelse til dig er det knap blækket er tørt 

inden der ligger svar tilbage. 

Du er også altid manden der taler DJ sagen, også selvom den til tider ikke altid er lige 

populær blandt nogle af vores medlemmer. 

Du gør det ordentlig og med argumenterne i orden når debatten går derudaf. 

 

Henrik – det er derfor med stor glæde vi i dag vil stikke lidt i dig Derfor være så venlig at 

komme herop og modtag et velfortjent Aktivitetstegn fra Danmarks Jægerforbund 

 

Mvh., HB medlem Kreds 1, Leif Bach 

 

 

Hædersbevis / Bronze. ‐ Regnar Bæk 

Bronzenålen tildeles her i dag til en person der har ydet en fantastisk indsats for 

Jægerne og Danmarks Jægerforbund i mere end 40 år. Alene det vidner om at vi her har 

at gøre med en person der brænder for sagen. Vel og mærke ikke kun en enkelt 

sag, men mange grene inden for det organisatoriske. For blot at nævne nogle af de 

områder vedkommende har haft fingrene i og forsat har kan nævnes   

Lokalforeningsformand i mere end 40 år, Jægerrådsformand, Jægerforum, brugerråd, 

kasserer/kredskassere. Stor aktiv rolle i Naturmødet, for at promovere DJ og samtidig 

vise det lokale flag. En drivende kraft bag skydebanen i Tolne skal også nævnes her. 

Samle reguleringshold i Jægerrådet, organisere og ansøge om midler fra kommunen til 

bekæmpelse af mårhund. Han sine meninger og står fast – der skal godt nok meget til 

før der kan flyttes ret meget, men omvendt hvis der er sund fornuft og en god , nej 

rigtig forklaring bag, så kan han flyttes lidt. Ikke fordi vi skal snakke hund, men genet 

fra en terrier ligger ikke fjernt her. 

 

Mindes også da Regnar Bæk trådte ind i kredsbestyrelsen, så var kommentaren at det 

han egentlig fra på retræte… hhhmmm – hvordan syntes du lige det er gået Regnar  

Regnar du er en solid arbejdskraft i bla. Kredsbestyrelsen, du siger din ærlige mening og 

altid klar med dine holdninger og synspunkter, og du ER blevet mere bøjelig med årene 

 

Regnar ‐ Tusind tak for din store indsat frem til nu – vi er mange der håber du vil 

forsætte dit virke for DJ mange år endnu. Regnar du skal stikkes – kom venligst herop  

 

MVh, HB medlem kreds 1, Leif Bach 
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Hædersbevis / Bronze. Ulrik Holm 

Bronzenålen tildeles her i dag til en person der har ydet en fantastisk indsats for 

Jægerne og Danmarks Jægerforbund i mere end 50 år. Alene det vidner om at vi her har 

at gøre med en person der brænder for sagen. Vel og mærke ikke kun en enkelt 

sag, men flere grene inden for det organisatoriske. Lokalforeningsformand i mere end 

50 år er i sig selv en stor præstation, og noget der ikke sker ret tit. Du har været 

drivkraften bag rigtig mange aktiviteter til gavn og glæde for rigtig mange medlemmer 

op i gennem tiden. På din stille og rolige facon kommer der aktiviteter inden for dit 

felt. Berøringsfladen har været ufattelig stor igennem tiden, og der har altid været 

plads til alle. På et tidspunkt var der – vi kan vel godt kalde det et mindre pres fra 

kredsbestyrelsen om at der skulle bedre økonomi i aktiviteten. 

En periode der bestemt ikke var den sjoveste, men samtidig blev det også startskuddet 

til at udvikle og samarbejde mere på tværs af kredsene. 

Som koordinator har du også siddet utallige år i Jagstiudvalget, og bidraget med din 

store viden og erfaring. Mange ting er ændret gennem tiden, men du har holdt stand 

uanset hvad der er budt dig. I en periode var der også ting du måtte prioriterer der  

hjemme, men trods det holdt du fast i dit område inden for jagtsti Ulrik. 

Ulrik ‐ Tusind tak for din store indsat frem til nu – vi er mange der håber du vil forsætte 

dit virke for DJ i årene fremover.. Ulrik du skal stikkes – kom venligst herop  

 

MVh, HB medlem kreds 1, Leif Bach 

 

Efter det ordinære Kredsmøde var afsluttet holdt Zacharias Jacobsen et oplæg 

til de kommende vildttællinger. 

 

 

Referatet Godkendt og underskrevet af Niels Quist, Dirigent 

 

Dato      Underskrift 

 
 


